

中国热带医学

ZHONGGUO REDAI YIXUE
CHINA TROPICAL MEDICINE

2011年3月 第11卷 第3期 Vol. 11 No. 3 月刊

主 管
中华人民共和国卫生部

主 办
中华预防医学会

海南省疾病预防控制中心

协 办
海南省人民医院
海南医学院附属医院
海南省中医院
解放军第187中心医院
海口市人民医院
海南农垦总医院
海南海灵化学制药有限公司
先声药业有限公司

编 辑
中国热带医学编辑委员会

出 版
中国热带医学杂志社
地址:中国海南省海口市海府路44号
邮政编码:570203
电话:(86)-0898-65377298、65326675
传真:(86)-0898-65322196(自动)
电子邮箱:ctmffff@vip.163.com
ctmffff@163.com
ctmffff@sina.com

网 址:<http://www.ctropmed.com>
社 长 杜建伟
主 编 杜建伟
副 主 编 王善青、崔宜庆(常务)
编辑部主任 崔宜庆(兼)
副 主 任 符式刚

发 行
中国热带医学杂志社
广告经营许可证:琼工商广字121号
中国标准刊号:ISSN 1009-9727
CN46-1064/R

印 刷
海南世知印刷工业有限公司
定 价
每期 15.00 元
全年 12 期共 180.00 元

定 购
全国各地邮政局:邮发代号:84-20
邮 购
中国热带医学杂志编辑部
中国海南省海口市海府路44号
邮编:570203
电话:0898-65377298、65326675
传真:0898-65322196(自动)
电子邮箱:ctmffff@163.com
2011年版权归中国热带医学杂志社所有
(如有印装质量问题请与编辑部联系更换)

目 次

论 著

- 重组人 IL -2 对感染弓形虫孕鼠 T 细胞亚群及垂直传播的影响 谢荣华(261)
间日疟原虫海南株 SSUrRNA 编码基因的克隆及其序列分析
..... 黄达娜,高世同,张仁利,等(263)
丙型肝炎预防性疫苗的实验研究 张丽萍,孙明月,王泰鑫,等(266)
海南地区高血压家族相关基因 SNP 基因芯片分析
..... 蔡俊宏,符生苗,鲜于舒铭,等(269)
16S rRNA 在检测肺炎克雷伯菌引起血流感染中的应用
..... 张志明,李建平,朱建伟(272)
肠病毒 EV71 - IgM 抗体与核酸检测在手足口病诊断中的价值
..... 彭兰芬,张少丰,付文金,等(274)
2 型糖尿病人群 SNP +45 基因型与 SNP 和抵抗素的水平
..... 周强,罗森珊,林桢,等(276)
结核分枝杆菌 Ag85A 和 Ag85B 蛋白在结核病诊断的价值
..... 董恩军,张灵霞,张翠英(279)
江苏省疟疾监测点 5 年纵向监测分析 王伟明,周华云,曹俊,等(281)
腹泻病高发地区人群医疗保险模式与就诊意愿及行为分析
..... 林孜,董柏青,梁大斌,等(283)
深圳市宝安区流感样病例暴发疫情相关因素多元回归分析
..... 李苑,刘开铠,吴泰顺,等(286)
广州地区阴沟肠杆菌 Qnr 基因流行调查 叶惠芬,陈惠玲,刘平,等(289)
肝癌衍生生长因子 HDGF 在乳腺癌中的表达 杨发达,贾璋林(291)
荆州市沙市区 2004 ~ 2009 年新增晚期血吸虫病 240 例分析
..... 黄宏云,陈美玲,张淑梅,等(294)
MSM 人群感染性病/艾滋病的脆弱性构成及预防控制研究
..... 王文明,薛黎坚,陈彦卿(296)

疾病监控

- 吸毒人群艾滋病相关知识及行为监测分析 林竹良,陈莲芬,徐大修,等(299)
玉林市 2006 ~ 2009 年旅店业公共用品及空气监测分析 李劲锋,陆运龙,张坚,等(301)
北京市 2 115 名离退休老干部糖尿病患病现况分析 张星光,吕肖峰,王素玲,等(303)
黄石市 2000 ~ 2009 年艾滋病流行病学分析 钱足庶,柯贤洲,熊馥,等(305)
泉州市 2009 年手足口病疫情分析 刘江艺,李锋平,黄亚兰(307)
广东梅州市城区蚊虫抗药性调查 侯秀华,黄远威,李彬(308)
227 份熟肉制品检测结果分析 史金端,冯礼明,黄惠宇,等(310)
泉州市 2009 年鼠疫宿主動物监测分析 李锋平,王伟明,张庆虎(311)
深圳市南山区 2007 ~ 2009 年流行性感冒监测分析 梁海丽,黄锐敏,王丽平,等(313)
健康人群流行性乙型脑炎抗体水平监测文献的系统评价 曹明芹,蒋敏,魏小丽(315)
澜沧县拉祜族居民常见肠道寄生虫感染调查 许海兵,杜尊伟,王学忠,等(317)
惠州市 2007 ~ 2009 年游泳池水卫生监测分析 杨维占,陶玉芬(318)
2008 年淄博市临淄区手足口病疫情监测分析 杨淑霞,刘莉,张艳(319)
1 391 例狂犬病暴露人群流行病学及处置情况分析 蒲秀君(321)
餐饮卫生监督公示制度与量化分级管理制度实施效果评价 陈东周,孙正太,朱震惠,等(323)
海南省吸血虻类种群调查 赵伟(325)
示范区中学生结核病防治知识知晓率调查 卢潭旺,刘晋洪,徐国建,等(326)

实验研究

- 分光光度法测定动物性水产干制品中过氧化值的研究 伍立锋,陈求欢,林志藩,等(327)
三斑海马液化蛋白的提取及抗氧化研究 陈成波,袁学会,陈政,等(329)
肺癌血清及胸腔积液 CEA、NSE 和 CYFR21 - 1 联检差异分析 张艳英,于晓华,孔维顺(332)
美洛昔康颗粒剂的人体生物等效性评价 李佩琼,林明琴,王九辉,等(334)
API 法与国标法检测饮用天然矿泉水铜绿假单胞菌效果分析 陈求欢,伍立锋,林志藩,等(336)

临床研究

- 恙虫病 37 例临床分析 张凌云(337)
酶标仪定性检测 HBsAg 的重复性观察 田峰,齐素文,王林纤(339)
福建省闽东地区 52 例恙虫病临床分析 刘华,龙振昼,王学忠,等(341)
肾嫌色细胞癌的螺旋 CT 表现与病理对照研究 申艳光,苏兰芳(343)
缬沙坦联合川芎嗪治疗早期糖尿病肾病疗效观察 刘炼庆,李科伦,邓文全(346)
放射性粒子植入治疗头颈部恶性肿瘤 彭大为,王美清,周宇,等(348)
男性不育患者精液病原菌分离及其药敏分析 穆小萍,张德纯,邓文喻,等(350)
下呼吸道感染者检出病原菌的分布及耐药性分析 迟小伟,刘杰,李金星(352)

尿 mALB 和尿 IgG 检测对糖尿病肾病早期诊断的意义	栾静, 杨玉, 于海燕(354)
18 例类鼻疽伯克霍尔德菌的分离与耐药性分析	李天娇, 谷海瀛, 莫成锦, 等(355)
船艇人员海上执勤前后血清胃肠激素的变化	陈俭, 钟敦璟(357)
TCT 联合 HPV 检测在宫颈病变筛查中的临床应用	张华, 王爱民(358)
尿微量蛋白在早期糖尿病肾病中的诊断意义	张丽娟, 李育红, 高飞(360)
面部激素依赖性皮炎临床治疗研究	黄朝伟, 陈大强, 刘巧, 等(362)
胆囊结石胆囊炎患者 120 例胃粘膜 <i>H. pylori</i> 检出情况分析	伍庆国, 赵光荣(364)
COX - 2 在大肠癌组织中的表达及临床意义	崔勇, 龙泽民, 唐焕峰(365)
医院药师参与全肠外营养液配制的探索	苏玉严(367)
720 例女性不孕患者三种自身免疫抗体结果分析	李祥顺, 黄梅霞, 杨生宙, 等(368)
2 型糖尿病患者血糖水平与血流变学指标异常的关系	余杏, 邓碧兰, 盛云燕, 等(370)
2 型糖尿病合并冠心病患者血管病变危险因素分析	黄通, 刘志慧, 周华, 等(372)
临床误诊甲状腺功能低下患者的彩色多普勒分析	刘研(374)
艾滋病合并卡氏肺囊虫肺炎的诊断及治疗	王利军, 刘劲燕, 崔示德, 等(376)
小剂量糖皮质激素治疗早期重症肝炎的疗效观察	龚诗(377)
急性心肌梗死实验室诊断分析	黄秀红, 曾梦如, 韩日成(379)
ANA、抗 - ENA 和抗 - dsDNA 抗体对 SLE 诊断的意义	宁学玲, 宁学洪, 李国富(381)

研究进展

刚地弓形虫表面抗原的功能和应用	徐安健, 谷俊朝(383)
免疫性不孕不育的研究进展	吴艳, 钟路(385)
Exendin - 4 临床研究进展	全会标, 高勇义(388)

[期刊基本参数]CN461064/R * 2001 * B180 * ch + en * p * ¥15.00 * 2800 * 62 * 2011 - 3

本期责任编辑: 符式刚

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly

Established in 2001

Volume 11 ,Number 3

March , 2011

Responsible Institution

Ministry of Health of the
People's Republic of China

Sponsors:

China Preventive Medicine Association
& Hainan Provincial Center for Disease
Control and Prevention

Co-sponsors:

Hainan Provincial People's Hospital
Affiliated Hospital of Hainan Medical College
Hainan Provincial TCM Hospital
No. 187 Hospital of PLA
Haikou Municipal People's Hospital
Hainan Provincial Nongken General Hospital
Hainan Hailing Chemical Pharmaceutic Co. Ltd.

Editing:

The Editorial Board of China Tropical
Medicine

Address:

44 Haifu Road , Haikou, Hainan 570203 ,
The People's Republic of China
Tel: (86) -0898-65377298 , 65326675
Fax: (86) -0898-65322196 (Automatic)
E-mail : ctmffff@ vip. 163. com
ctmffff@ 163. com
website : http://www. cntrpmmed. com

Director of Editorial Committee

DU Jian - wei

Editor-in-Chief:

DU Jian - wei

Managing Editor-in-Chief:

WANG Shan - qing , CUI Yi - qing

Chief of Editorial Department:

CUI Yi - qing

Printing

Hainan Shizhi Pringting Industry Co. Ltd.

Price

Domestic: RMB 15. 00 per issue
Overseas: \$ 10. 00 per issue

Subscription : Local post office

Mail-order : The Editorial Department of
China Tropical Medicine

ISSN : 1009-9727

CN : 46-1064/R

CONTENTS

ORIGINAL ARTICLES

- Effect of recombinant rhu - IL - 2 on splenic T cell subsets and vertical transmission of pregnant mice infected with *Toxoplasma gondii*. XIE Rong - hua. (261)
- Cloning and sequencing SSUrRNA - encoding gene of *Plasmodium vivax* Hainan strain at blood stage. HUANG Da - na , GAO Shi - tong , ZHANG Ren - li , et al. (263)
- Experimental study on the development of HCV preventive vaccine. ZHANG Li - ping , SUN Ming - yue , WANG Tai - xin , et al. (266)
- Analysis of single nucleotide polymorphism of hypertension kindred - related gene in Hainan province by gene chip. CAI Jun - hong , FU Sheng - miao , XIANYU Shu - ming , et al. (269)
- Application of 16S rRNA in the detection of bloodstream infections with *Klebsiella pneumoniae*. ZHANG Zhi - ming , LI Jian - ping , ZHU Jian - wei. (272)
- Value of detection of enterovirus EV71 - IgM and EV71 - RNA in diagnosis of hand - foot - mouth Disease. PENG Lan - fen , ZHANG Shao - feng , FU Wen - jin , et al. (274)
- Correlation of adiponectin +45 nucleotide polymorphism genotype with adiponectin and resistin levels in type 2 diabetic patients and the healthy population in Guangzhou. ZHOU Qiang , LUO Miao - shan , LIN Zhen , et al. (276)
- Value of detection of recombinant Ag85A and Ag85B antigen of *Mycobacterium tuberculosis* in diagnosis of tuberculosis. DONG En - jun , ZHANG Ling - xia , ZHANG Cui - ying. (279)
- Results of five - year longitudinal monitoring of malaria in Jiangsu Province. WANG Wei - ming , ZHOU Hua - Yun , CAO Jun , et al. (281)
- Study on medical insurance model and medical seeking willingness and behavior in population of high diarrheal areas. LIN Mei , DONG Bai - qing , LIANG Da - bin , et al. (283)
- Multiple regression analysis of the factors related to the incidence rate of influenza - like illness outbreak in Bao'an District of Shenzhen City. LI Yuan , LIU Kai - qian , WU Tai - shun , et al. (286)
- Survey of prevalence of *Enterobacter cloacae* qnr gene. YE Hui - fen , CHEN hui - lin , LIU ping , et al. (289)
- Expression and clinical significance of hepatoma - derived growth factor in breast cancers patients. YANG Fa - da , JIA Zhang - lin. (291)
- A analysis of 240 newly recurrent advanced schistosomiasis cases in Shashi District of Hubei Province in 2004 ~ 2009. HUANG Hong - yun , CHEN Mei - ling , ZHANG Shu - mei , et al. (294)
- Study on vulnerability to STD/HIV infections and prevention/control among MSM in Kunshan City. Jiangsu Province. WANG Wen - ming , XUE Li - Jian , CHEN Yan - qing. (296)

DISEASE CONTROL

- Survey of HIV/AIDS knowledge and behavior of drug users in Sanya City. LIN Zu - liang, CHEN Lian - fen, XU Da - xiу, et al. (299)
- Monitoring of hygienic conditions of public used items and environmental air in hotels of Yulin City. LI Jin - feng, LU Yun - long, ZHANG Jian, et al. (301)
- Survey of incidence of diabetes in 2 115 retired senile army officers. ZHANG Xing - guang, LU Xiao - feng, WANG Su - ling, et al. (303)
- Analysis of prevalent features of AIDS in Huangshi City of Hubei Province in 2000 ~ 2009. QIAN Zhu - shu, KE Xian - zhou, XIONG Fu, et al. (305)
- Analysis of hand - foot - mouth disease infection in Quanzhou City in 2009. LIU Jiang - yi, LI Feng - ping, HUANG Ya - lan. (307)
- Survey of mosquitoes' resistance level to insecticides in urban area of Meizhou City, Guangdong Province. HOU Xiu - hua, HUANG Yuan - wei, LI Bin. (308)
- Results of hygienic detection of 227 cooked meat samples in Hainan Province. SHI Jin - duan, FENG Li - ming, HUANG Hui - yu, et al. (310)
- Monitoring of plague host animal in Guangzhou City in 2009. LI Feng - ping, WANG Wei - ming, ZHANG Qing - hu. (311)
- Results of monitoring of epidemic flu in Nanshan District, Shenzhen from 2007 to 2009. LIANG Hai - li, HUANG Rui - min, WANG Li - ping, et al. (313)
- A systematic literatures review of monitoring of epidemic Japanese encephalitis B antibody levels in healthy population. CAO Ming - qin, JIANG Min, WEI Xiao - li. (315)
- Survey of infectious status of intestinal parasites in Lahu Natinality in Ayong Village of Lanchuang County. XU Hai - bing, DU Zun - wei, WANG Xue - zhong, et al. (317)
- Hygienic monitoring of swimming pool water in Huizhou City(2007 ~ 2009). YANG Wei - zhan, TAO Yu - fen. (318)
- Analysis of hand - foot - mouth disease infection in Linzi District of Zibo City in 2008. YANG Shu - xia, LIU Li, ZHANG Yan. (319)
- Epidemiological survey of management of 1391 cases exposed to rabies in Zhongfang County. PU Xiu - jun. (321)
- Evaluation of a new model combing public notification with quantitative graded management of catering trade in Taizhou City. CHEN Dong - zhou, SUN Zheng - tai, ZHU Xia - hui, et al. (323)
- Survey of blood - sucking horseflies in Hainan Province. ZHAO Wei. (325)
- Survey of tuberculosis (TB) knowledge among middle school students in demonstration district. LU Tan - wang, LIU Jin - hong, XU Guo - jian, et al. (326)

EXPERIMENTAL STUDY

- Study on the peroxidating value of dried animal aquatic products bu spectrophotometry. WU Li - feng, CHEN Qiu - huan, LIN Zhi - fan, et al. (327)
- Study on extraction and antioxidant activities of liquefied protein of three - spot hippocampus. CHEN Cheng - bo, YUAN Xuan - hui, CHEN Zheng, et al. (329)
- Value of combined detection of serum CEA, NSE and CYFR21 - 1 in pleural effusion in diagnosis of lung cancer patients. ZHANG Yan - ying, YU Xiao - hua, KONG Wei - shun. (332)
- Bioequivalence assessment of meloxicam granules in Chinese healthy volunteers. LI Pei - qiong, LIN Ming - qin, WANG Jiu - hui, et al. (334)
- Results of detection of *Pseudomonas aeruginosa* in natural spring water by API and international methods. CHEN Qiu - huan, WU Li - feng, LIN Zhi - fan, et al. (336)

CLINICAL RESEARCH

- Clinical analysis of 37 cases with tsutsugamushi disease. ZHANG Ling - yun. (337)
- Reproducibility test for detection of serum HBsAg by microplate reader. TIAN Feng, QI Su - wen, WANG Lin - xian. (339)

Clinical analysis of 52 tsutsugamushi disease patients in Eastern Fujian Province.	LIU Hua, LONG Zhen-zhou, WANG Xue-zhong, et al. (341)
Spiral CT signs of chromophobe cell renal carcinoma and pathogenic comparison.	SHEN Yan-guang, SU Lan-fang. (343)
Effect of valsartan and lisinopril on early diabetic nephropathy patients.	LIU Lian-qing, LI Ke-lun, DENG Wen-quan. (346)
Effect and safety of treatment of head and neck cancer patients with 125I seed implantation.	PENG Da-wei, WANG Mei-qing, ZHOU Yu, et al. (348)
Results of culture of bacteria in semen from infertile males and drug sensitivity test.	MU Xiao-ping, ZHANG De-chun, DENG Wen-yu, et al. (350)
Flora distribution and drug-resistance analysis of pathogenic bacteria in patients with lower respiratory tract infection.	CHI Xiao-wei, LIU Jie, LI Jin-xing. (352)
Clinical significance of testing of mALB and IgG in urine for early diagnosis of diabetic nephropathy.	LUAN Jing, YANG Yu, YU Hai-yan. (354)
Results of diagnosis and drug sensitivity test of 18 cases with <i>Burkholderia mallei</i> infection.	LI Tian-jiao, GU Hai-ying, MO Cheng-jin, et al. (355)
Influence of stress on serum level of gut hormone in officers and soldiers of marine police on marine duties.	CHEN Jian, ZHONG Dun-jing. (357)
Clinical application of joint detection of liquid-based cytology and high risk human papillomavirus in screening of cervical lesions.	ZHANG Hua, WANG Ai-min. (358)
The value of detection of urinary micro-protein in the early diagnosis of diabetic nephropathy.	ZHANG Li-juan, LI Yu-hong, GAO Fei. (360)
The effect of topical 0.1% tacrolimus ointment and compound glycyrrhizin on facial corticosteroid dependent dermatitis.	HUANG Chao-wei, CHEN Da-qiang, LIU Qiao, et al. (362)
Results of detection of <i>Helicobacter pylori</i> from 120 patients with gallstone cholecystitis.	WU Qing-guo, ZHAO Guang-rong. (364)
Expression and clinical significance of COX-2 in colorectal carcinoma patients.	CUI Yong, LONG Ze-min, TANG Huan-feng. (365)
Discussion on the participation of pharmacist in preparation of parenteral nutrient solution.	SU Yu-yan. (367)
Detection of three autoimmune antibodies in 720 female infertile patients.	LI Xiang-shun, HUANG Mei-xia, YANG Sheng-zhou, et al. (368)
Correlation of blood-sugar level of 65 type 2 diabetic patients with abnormal hemarheology.	YU Xing, DENG Bi-lan, SHENG Yun-yan, et al. (370)
Analysis of risk factors of vasculopathy in type 2 diabetic patients with coronary heart disease.	HUANG Tong, LIU Zhi-hui, ZHOU Hua, et al. (372)
Color Doppler ultrasonography diagnosis of clinical misdiagnosed hypothyroidism patients.	LIU Yan. (374)
Diagnosis and treatment of AIDS patients complicated with <i>Pneumocystis carinii</i> pneumonia.	WANG Li-jun, LIU Jin-yan, CUI Shi-de, et al. (376)
Effect of small dosage corticosteroids on severe hepatitis patients.	GONG Shi. (377)
Value of detection of myohemoglobin (Mb), troponinT (cTnT) and creatine kinase mb(CK-MB) in diagnosis of acute myocardial infarction.	HUANG Xiu-hong, ZENG Meng-ru, HAN Ri-cheng. (379)
Significance of detection of ANA, anti-ENA, anti-dsDNA antibody in diagnosis of SLE.	NING Xue-ling, NING Xue-hong, LI Guo-fu. (381)

RESEARCH PROGRESS

Surface antigens of <i>Toxoplasma gondii</i> and its function and application.	XU An-jian, GU Jun-chao. (383)
Advancement in research of immune infertility.	WU Yan, ZHONG Lu. (385)
Advance in clinical research of Exendin-4.	QUAN Hui-biao, GAO Yong-yi. (388)